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„Nagy volt a dilemmánk, hogy egy-
általán benevezzük-e Revanzs M-et 

a championátusra, mert a nevezéskor még 
annyira pici volt – mondja Bardóczky Ve-
ronika, a Nemzeti Ménesbirtok és Tangaz-
daság  lótenyésztési  osztályvezetője.  Vé-
gül úgy döntöttünk, hogy benevezzük, és a 
döntésünk  helyesnek  bizonyult,  azt  az  
eredmény igazolta.”

Revanzs M az idei legjobb méncsikó az or-
szágban  a  magyar  sportló  fajtában.  A  
mezőhegyesiek munkáját dicséri,  hogy nó-
niusz  fajtában  is  ők  adták  a  csikócham-
pionátus győztesét. És bár az utóbbi is fon-

tos  eredmény,  ha  a  csikó  értékét  tekintjük,  
akkor a nemzeti ménesbirtok legértékesebb 
választási csikója jelenleg Revanzs M.
Az apja egy belga fedezőmén, Emerald, 
az  anyja  pedig  Stageorgia.  utóbbi  kan-
ca  német  import,  Paul  Schockemöhlétől  
került be Magyarországra. „Ami azonban 
a  legfontosabb  egy  ló  pedigréjében,  az  
az alsó vonala – hangsúlyozza Bardóczky 

Veronika –, tehát az anyai anyák vonala. 
Itt  pedig egy kifejezetten erős kancacsa-
ládról  beszélünk,  amely  olyan  lovakat  
adott,  mint  a  díjugratásban  nagypályán,  
150-160  cm-en  versenyző  és  később  

fedezőménként  felállított  Balou du Rouet  
vagy  Balou  du  Reventon,  illetve  nagyon  
sok  egyéb  nagypályán  versenyző  lo- 
vat. Úgyhogy egy olyan erős genetikáról 
beszélünk, ami meglátszik a csikón is. Te-
hát már most azt mondhatjuk, remélhető-
leg  egy  későbbi  bajnokot  látunk  kicsi-
ként.”
Revanzs  M-re  több  vevő  is  jelentkezett,  
egy észt  érdeklődő 19 ezer eurót  fizetett  
volna  érte  a  Magyar  Sportlótenyésztők  
országos  Egyesülete  által  szervezett  on-
line árverésen, de a ménesbirtok szakem-
berei úgy döntöttek, a csikót az országban 
kell tartani. jelenleg tehát Mezőhegyesen, 
a ménesben él, legközelebb pedig majd a 
ménvizsgán  bizonyíthat.  Rajta  kívül  két  
Mylord Carthago apaságú kancacsikó ne-
velkedik a felújítás alatt  álló 39-es majori  
ménesben.  A  2021.  évre  várható  ellések  
között  is  található  ígéretes  párosítás.  
„2020-ban eredeti terveink szerint kancá-
ink  többségét  külföldi  ménektől  próbáltuk  
termékenyíteni,  mind  mélyhűtött,  mind  re-
pülőn érkező friss szaporítóanyaggal. Saj-
nos  azonban  a  vemhesítés  nem  minden  
esetben könnyű egy jó sportlónál, így több 
kancát  párosítottunk  át  hazai  ménekhez.  
de jövőre minden bizonnyal a szintén im-
port,  Vigo  d’Arsouilles  apaságú  kancánk  
Chacoon  Blue-tól  születő  csikója  lesz  ha-
sonló  érdekesség,  illetve  Flóra  nevű  kan-
cánk  nóniusz  recipiens  kancából  születő,  
Casco apaságú csikója.”

Halmos B. Ágnes

a bajnok csikó
Mezőhegyesen,  a Nemzeti  Ménesbirtok és Tangazdaságban a nóniusz 
fajta génmegőrzési feladatai mellett sportlótenyésztés folyik. A nóniuszo-
kat tiszta vérben fogatsportra tenyésztik, a magyar sportlovak esetében a 
cél  a  díjugrató  pálya.  A  nóniusz  tenyészszemlék  élmezőnyében  mindig  
vannak me ző hegyesi lovak, de a sportlótenyésztés is egyre jobb eredmé-
nyeket mutat. Példa erre a 2020. május 5-én született csikó, Revanzs M, 
aki  alig  pár  hónaposan  megnyerte  az  idei  csikóchampionátust.  Észtor-
szágból jelentkezett is rá egy vevő, de a ménesbirtok szakemberei és ve-
zetői úgy döntöttek, hogy az országban kell maradnia.

■ 1. Az idei legjobb méncsikó lett az MSLT csikóchampionátusán, szeptemberben 
❙ 2. Revanzs M anyjával, Stageorgiával a ménesistállóban
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schmidt anita a felnőtt magyar bajnok
„This is me”

A  koronavírus-járvány  második  hulláma  miatt  elmaradt  a  szeptemberre  
tervezett  díjlovagló  országos  bajnokság,  azaz  a  Magyar  országos  és  
Fiatal Lovak Bajnoksága, végül azonban október 9–11-én megrendezték 
az eredeti helyszínen, a Nemzeti Lovardában. A bajnoki címek alakulása 
a verseny végéig nyitott volt, sok kategóriában nagyon szoros eredmények 
születtek. jó volt látni, hogy a helyzet ellenére nem csökkent a versenyzési 
kedv. A verseny után öt boldog bajnokkal, illetve érmessel beszélgettünk.

SCHMIDT ANITA
FELNőTT MAGyAR BAjNoK

Tavaly ezüstérmes lettél  a  bajnok-
ságban,  idén  pedig  sikerült  meg-
szerezned a bajnoki címet. Láttalak 
a  pilisjászfalui  CDI  versenyen,  és  
hogy  őszinte  legyek,  ott  nem  volt  
olyan  meggyőző  Limitless  teljesít-
ménye,  eléggé  feszült  volt.  Most  
egy  teljesen  más  Limit  láttunk.  Mi  
történt  azóta,  hogyan  készültél  a  
bajnokságra,  mi  változott?  Meny-
nyire  nehezítette  a  felkészülést,  

hogy nagyon kevés lehetőség volt 
a nemzetközi megmérettetésre?
A tavalyi országos bajnokság után, ősszel 
két CdI-W világkupa-fordulón sikerült elindul-
nunk, Fóton és Lengyelországban zakrzów-
ban. Versenyről versenyre fejlődtünk, egyre 
jobb  eredményeket  értünk  el.  Év  végén  
megterveztük  a  2020-as  évet  is,  ahol  tíz  
nemzetközi, valamint több hazai és ausztri-
ai  versenyen  szerettünk  volna  elindulni,  
hogy  minél  jobban fel  tudjunk  készülni  az  
Eb-re.  Nagyon  jól  alakult  a  téli  ala  pozó-
munka,  tavaszra  már  azt  éreztem,  hogy  
Limitless  új  szintre  lépett.  Viszont  jött  a  hi-

degzuhany,  elmaradnak a  versenyek és  a  
2021. évi magyarországi díjlovas Eb-t is tö-
rölték. Ekkor szinte minden motivációmat el-
vesztettem, hiszen a tervünk, amit évek alatt 
építettünk fel, egy pillanat alatt vált semmivé. 
így a 2020. évre új célt kellett kitűznöm, ami 
a magyar bajnoki cím megszerzése lett.
júliusban  indultunk  az  első  versenyünkön,  
Balatonvilágoson,  ahol  már  sikerült  meg-
mutatni  azt,  hogy  hol  tart  Limi.  Elengedett  
volt,  velem  volt,  és  meg  akarta  mutatni  a  
négyszögben,  amit  tud,  és  azt  éreztem,  
kezdi  érteni,  mi  is  a  lényeg.  Viszont  még  
mindig volt különbség a melegítőpályán és 

■ Schmidt Anita és Limitless


